
 Říkejte si tomu 

jak chcete, ale ráda bych 

vám uvedla proč se 

vlastně Halloween slaví a 

jestli je to opravdu ame-

rický svátek jak si mnozí 

myslí. 

    Halloween pochází z 

keltského svátku Samha-

in - oslavy konce léta a 

začátku zimy, pro Kelty 

taky začátek nového 

roku. Název Samahin je 

podle keltského boha 

Samahina, který byl pod-

le víry starých Keltů pá-

nem mrtvých. 

    Keltové měli ve zvyku 

tento den například pro-

s'rat u večeře i pro ze-

snulé příbuzné, u kterých 

se čekalo, že přijdou 

rodinu navš'vit, nebo 

vystavovat za oknem 

zapálenou svíčku často 

ve vyřezané řepě, která 

měla bloudícím duším 

mrtvých posví*t na ces-

tu. Lidé se také převléka-

li do starých cárů a malo-

vali si na obličej, aby se 

uchránili před zlými du-

chy. 

    Tradiční znaky na Hall-

oweenu jsou dýně, jak už 

všichni  známe, speciálně 

vyřezané se svíčkou uv-

nitř (tzv. Jack-o´- Lan-

tern), dále 

čarodějky, 

duchové, 

černé kočky, 

košťata, oheň, příšery, 

kostlivci atd. Z barev 

černá a oranžová.  

    U nás nemá Hallowe-

en takovou tradici jako v 

americky mluvících ze-

mích. Mezi dětmi sice 

získává stále větší oblibu, 

ale u většiny lidí má da-

leko hlubší význam svá-

tek Všech svatých nebo-

li ,,Dušičky‘‘.  

    A co vy? Budete se 

tento rok Halloweenu 

účastnit?  

  

Halloween nebo Helouvín ? 

Logická olympiáda 
 Výsledky logické 

olympiády jsou  více než 

překvapující. V kategorii 

A, což je druhý až pátý 

ročník se ve školním kole 

na prvním místě umís*l 

Samuel René Hoyer z 3.B, 

který postupuje do kraj-

ského kola kategorie A. 

  

 Výsledky z druhé-

ho stupně ovlivnila hlavně 

8.B, kde se Anna Ńováko-

vá umís*la na neuvěřitel-

ném prvním místě, poté 

také Michal Michalco na 

tře'm místě. Z třídy 9.A 

zabodovala Milada Šam-

ková, která skončila na 

tře'm místě.   

 My všem gratulu-

jeme a postupujícím drží-

me palce do dalšího kola! 

 Petr Orbán IX.B 

Co najdete uvnitř 

Básničky 

Omalovánky 

Příběhy 

Parlament 

Jak se líbí prvňáčkům ve škole ?  Z
la

ťá
če

k
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 Tak a dostali jsme se až na konec. Celá redakce by vám chtěla moc 

poděkovat za vaši ak*vitu a skvělé  příspěvky. Zejména Veronika Macko-

vá z 5.B nám dala k dispozici její nádherné výkresy, ale i články, na které 

se můžete těšit v dalším čísle.  

 Do dalšího čísla nám můžete posílat příspěvky na email casopiszla-

tacek@seznam.cz nebo baranec@3zscheb.cz s vánoční téma*kou. Bude-

me se moc těšit!  

Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
1. čísle školního časopisu  

Marek Baranec 
Laura Lukáčová  
Sára Mizerová 

Patrície Petrová 
Anna Nováková  

Petr Orbán 
Veronika Macková  

Kristýna Gardoňová 
Natálie Kotounová 
Kristýna Marková 

Mirek Pašek 

Poděkování  

  

 

Závěr  

casopis@3zscheb.cz 

Je to lepší ve škole, nebo ve 
školce? - Ve školce. 
 

Co je na škole nejlepší? - Školní 
družina.  

 
Jaký předmět máte ve škole nej-
raději? - Výtvarnou výchovu. 

 
Jaké povolání chcete být, až 
budete dospělí? - Popelářem, 
paní  
doktorkou. 

 
Jaké byly vaše první pocity, když 
jste měli jít poprvé do školy?   - 
Byli jsme nervózní, nejistí, ale 
moc jsme se těšili. 

 
Máte ve třídě kamarády? - Ano, 
máme tu velmi přátelskou atmo- 
sféru. 

 
Co nejraději děláte ve družině? - 
Malujeme. 



stovky řad různých druhů zubů. 

Zeměpis- Nejchladnější hlavní město 

světa je Ulánbaatar (Mongolsko) . 

Dějepis- Nejstarší toaletní prkénko na 

světě bylo nalezeno v Egyptě a jeho 

vznik připadá až na rok 1350 před na-

ším letopočtem. Tím pádem je staré 

3000 let. 

Český jazyk- V knížce Všeobec-

ný rostlinopis se používá místo 

klasického v - w. 

Něměcký jazyk- Už ve 13. stole' pochá-

zí s'žnos* z území dnešního Rakouska, 

kvůli častému používání českých slov. 

Anglický jazyk- Z 26 písmen anglické 

abecedy se dá vytvořit nesčetně slov. 

Hudební výchova- Richard Wag-

ner složil operu, kde žádný herec 

nehraje člověka. 

Matema*ka- Nejnižší číslo, které je děli-

telné čísly 1-10 je 2520. 

Fyzika- Při rychlos* světla (300 000 km/s) 

byste obletěli planetu za dobu lusknu' 

prstu. 

Chemie- Voda v Amazonce má 0,004% 

soli ve vodě, což odpovídá množství 

v des*lované vodě. 

Přírodopis- Hlemýždi mají stovky až *síce 

zubů. Jejich chrup může obsahovat až 

 Nedávno se mi dostala do rukou 

jedna moc hezká básnička, která mi 

naprosto vyrazila dech. Autorem je 

pos*žený chlapec, který byl žákem naší 

školy. Očividně ho mrzelo chování 

ostatních spolužáků a lidí, kteří ho sou-

dili podle vzhledu a jeho nemoci.  

 To dneska v lidech není ani kou-

sek empa*e? Kam se poděla? To jsou 

všechno otázky, které mi probíhaly hla-

vou při čtení této básně. Když se nad 

'm tak zamyslím, tak jsou pos*žení lidé 

stejní jako my. Nevidím jediný důvod, 

proč se zrovna oni stávají terčem po-

směchů a šikany. Podle mě jsou to hod-

ní a upřnímní lidé, kteří jsou velmi vděč-

ní za každou naši pomoc.  Bohužel se 

moc často nestává, že by jim někdo 

pomohl .Schválně, kolikrát někdo z vás 

pomohl mladší žákyni, která nemůže 

dosáhnout do skřínky na učebnice? 

Kolikrát někdo pomohl paní s kočárkem 

do autobusu? Vsadím se, že většina 

odpovědí zní, že jste ještě nikomu tako-

vému v životě nepomohli. A to je přes-

ně to, co mi nesmírně na lidech vadí - 

lhostejnost a bezcitnost. Jednou bych si 

moc přála, aby se nikdo na světě nemu-

sel stydět za to, jak vypadá a nebo za 

styl oblékání apod. Vždyť je přeci jen a 

jen na nás, jakou cestou povedeme svůj 

život. 

 Proto vám na závěr, než vám 

představím již zmíněnou Zdeňkovu bás-

ničku, dám jednu radu. Nikdy si ne-

nechte od nikoho řídit váš život, buďte 

sami sebou, nehrajte si zbytečně na 

někoho, kým nejste. Myslete na to, že 

to, co vyřknou vaše ústa, už nikdy zpát-

ky nevezmete. Co je nejdůležitější a co 

bylo také cílem této práce je, abyste 

začali pomáhat lidem, kteří to na světě 

nejvíce potřebují a neodsuzovali je za 

to, jak vypadají. 

Autorka článku: Sára Mizerová, IX.B 

 

Tady je ona zmíněná báseň 

Odlišní lidé nemusí být zlí  

Je pravda , že špatný bývá, 

hýbeme se spolu. 

Pohyb je fakt důleži-

tý 

pro lidi i poli*ky.  

 

 

 

 

 

Pohyb, to je čas, 

všude kolem nás. 

Pak je tady dráha, 

závodníka zmáhá. 

Rychlost je tak veliká, 

že ohromí i fyzika. 

Pohyb, to je pojem, 

pohybujeme jojem, 

nahoru a dolům, 

 

 

 

 

 

 

 

Mirek Pašek VII.A 

 

Zajímavosti z předmětů 

Odlišní lidé nemusí být zlí  

Pohybová básnička 

Zlaťáček 

Titulek popisující obrá-

zek nebo grafiku 

 

 

 

 

 

Najdi pět rozdílů a vybarvi- Veronika Macková, 5.B 

Veronika Macková, 5.B 

 

 



 

nás šíří pomluvy. Kdo 
jsou tedy opravdoví 
kamarádi? Mohou to 
být spolužáci. Potkává-
me se s nimi každý 
den, společně se smě-
jeme a děláme vylo-
meniny. Přítel je člo-
věk, který mi nelže. Je 
tu pro mne ve složitých 

situacích, je upřímný, má 
mě rád takovou, jaká 
jsem. Najít opravdové 
přátelství není lehké. Vět-
šina z nás už někdy ublíži-
la člověku, kterého měl 
rád. Bohužel si to vždy 
uvědomíme pozdě a mrzí 
nás to.  Kamarádi pro nás 
znamenají každodenní 

Přátelství je pouto mezi dvěma lidmi. 
Často si vůbec neuvědomujeme, co 
pro nás přátelé znamenají a jak moc 
je k životu potřebujeme. Není člověku 
lépe samotnému? Většina z nás si 
tuto otázku klade pokaždé, když nás 
naše blízká osoba zklame. Nakonec 
stejně dospějeme k názoru, že život 
jde dál. Velmi často narážíme na lidi, 
kteří si říkají kamarádi, ale přitom o 

Jelikož nás zajímalo , jaké byly první 
pocity a dojmy  letošních prvňáčků, 
proto  jsme se jako žákyně 9.ročníků 
vydaly podívat na jejich hodinu a ze-
ptat se jich na pár otázek. 

Naše první pocity, když jsme vstoupily 
do třídy, byly velmi smíšené, ale záro-
veň jsme byly plné očekávání. Velmi 
nás překvapilo, že se do naší mini 
diskuze zapojovali skoro všichni žáčci, 
kteří se snažili mluvit už v souvislých 
větách. Podle daných otázek dě* nej-
více baví výtvarná výchova, konkrétně 
metoda zatlač a povol, ta je za'm 
zaujala nejvíce. Dě* jsou velmi šikov-
né, protože už po 2 měsících docház-
ky dokáží dojít ze šatny do třídy úplně 
samy. Také jsou některé z nich velmi 
ak*vní, dělají různé sporty a hrají na 
hudební nástroje. Ve třídě mají velmi  

přátelský vztah, každý se baví s kaž-
dým. 

Na závěr naší návštěvy nám ukázali, 

co už se naučily. Předvedly nám, jak 

už krásně umí “přečíst” písmenka 

O,B,S, U . Poté se nám také pochlubily 

'm, že už nacvičují různé čárky a 

smyčky, které slouží jako takový ná-

cvik před samotným psaním různých 

písmen. 

Děkujeme paní učitelce Kubalové za 

to, že nám umožnila nahlédnout do 

jejich výuky a zeptat se na pár otázek.  

  Sára Mizerová IX.B 

na horu Klínovec, bohužel byla silná 

mlha, takže se nám nenaskytl žádný 

výhled. 

Dalším zdařilým výletem byla pěší 

túra do Německa do Oberwiesentha-

lu do Podmořského světa-  bylo to 

úžasné. Také jsme byli účastníky dvou 

besed- témata byla Moderní je ne-

kouřit, Šikana a Kyberšikana. Besedu 

 Dne 3.října 2016 odjela třída 

VI.A do Krušných hor do Loučné pod 

Klínovcem, aby se zde zúčastnila pě*-

denního adaptačního pobytu, jehož 

cílem bylo sblížení obou bývalých 

5.tříd. 

 Pobyt byl protkán mnohými 

výlety, které nás bavily, i když poča-

sí nám vůbec nepřálo. Vyšlapali jsme 

vedli p. Pospíšil a Roman Kohout. 

Druhá beseda se uskutečnila s herci 

chebského divadla na téma Zdravý 

životní styl- od pravěku do dnešní 

doby. Také jsme absolvovali výtvar-

nou dílnu, v níž jsme si vyrobili šablo-

ny.     Adaptační 

pobyt který, trval týden na seznámení 

se žáků s učiteli, byl zakončen krás-

 

Přátelství  

Návštěva třídy 1.A 

Adaptační pobyt v Loučné pod Klínovcem  

 

 

 

 

Vybar vi si 

obrázek- Veronika Macková, 5.B 

Mandala- Veronika Macková, 5.B 

 

 



tu a tam se objeví i sokol.  

Sice je tam kruh života,  

ale každý se tam má rád.  

Najít tu správnou cestu do přírody,  

každá vede do pohody.  

Tam se člověk uklidní,  

ze svého vzteku se tam lidi 

omyjí.  

Příroda je krásným místem,  

tak proč ji ničit,  

znečištěným městem  

tak proč ji mučit.  

Ničíme ji továrnami,  

Když mám vztek,  

právě přijdu sem.  

Tam do přírody,  

kam mohu jít kamkoli.  

Kde ptáci pějí,  

a kapky rosy hrají.  

A kde se zvířata perou,  

ale každý to bere hrou.  

Je tam klid, mír a pokoj,  

 

 Dne 4.10.2016 jsme jako 

nejstarší zástupci parlamentu 

Zlaťáčci měli možnost jet do Dolní-

ho Žandova navš'vit žáky tamní 

školy. Tímto bychom chtěli podě-

kovat Čápatům, tedy místnímu 

parlamentu i celé škole.  

 Sešlo se nás celkem 12 par-

lamentů z Karlovarského kraje. 

Proč jsme tam jeli? Abychom vidě-

li, jak to kde funguje a že nejsme 

jediná škola, kde mají nějaké pro-

blémy. Navzájem jsme se předsta-

vili a prezentovali svoji činnost. 

Řekli jsme si mezi sebou, jaké pro-

jekty se kde uskutečnily a mohu 

říct, že jsme zde nabrali jak nové 

informace, tak jsme se také dos* 

inspirovali. Při workshopu se nám 

mnohem lépe vymýšlely nové pro-

jekty, které se také postupně za-

čnou odhalovat. Bylo skvělé vidět, 

že se taky parlamenty postupně 

vytvářejí a že ne všude fungují. 

Upřímně jsem nevěděl, co mám 

očekávat, ale byl jsem dos* pře-

kvapený. Necí*l jsem se jako žák, 

ale spíše jako osoba, se kterou 

někdo má zájem konzultovat veš-

keré názory. Taky jsem si povšiml, 

že na vesnici se parlament mno-

hem lépe vede, nebo je to jenom 

moje domněnka?   Tímto 

bych chtěl opět apelovat na žáky a 

poprosit je. Začněte nám posílat 

vzkazy, co byste chtěli změnit na 

K zapůjčení 

jsou i knížky ze 

čtenářských 

dílen. 

Otevírací doba: Středa 9:40-9:55– 

velká přestávka 

           Pátek  13:45-14:15 

Knihy je možné si zapůjčit na jeden 

měsíc s možnos' výpůjčku prodloužit. 

V knihovně naleznete dívčí romány, 

encyklopedie, sci-fi a mnoho dalších 

žánrů. 

 

Příroda 

Krajské setkání žákovských parlamentů 

Navštivte naší školní knihovnu 

 

Titulek popisující obrá-

zek nebo grafiku 

 

Marek Baranec, IX.A 

 

To bude 

zase rok 

plný v'p-

ků,  

a jéje, 

dostali 

jsme první 

pětku.  

     

Kristý-

na 

Už nám zase léto končí,  

všechny dě* strachem mlčí.  

Začíná nám to*ž škola  

a z nás leje jako z vola.  

Zase to učení  

takzvané mučení.  

Opět domácí úkoly,  

to budou zase pohromy.  

A helejme se, už to zvoní,  

a všichni žáci se učitelům kloní.  

 Jako každoročně, tak i tento 

rok na naší škole začal žákovský parla-

ment. Na prvním zasedání, které se 

uskutečnilo dne 26.9.2016, jsme přiví-

tali nové členy parlamentu, seznámili 

jsme se nejen s plány činnos' a pravi-

dly, ale také jsme si mezi sebou roz-

dělili jsme si role.    Ja-

ko předsedkyně parlamentu byla zvo-

lena Laura Lukáčová z 9.A a místo-

předsedkyně Sára Mizerová z 9.B.  

   Dne 4.10.2016 

jsme měli tu čest se zúčastnit  na již 

3.setkání parlamentů z Karlovarského 

kraje na Základní škole v Dolním Žan-

dově. Cílem tohoto setkání bylo, aby 

se všechny zúčastněné parlamenty 

navzájem inspirovaly nápady a akce-

mi a různými projekty pořádanými 

jinými parlamenty. A myslím si, že 

tato akce našemu parlamentu hodně 

pomohla a dala mnoho dalších zají-

mavých nápadů, které bychom rádi 

realizovali. Více o tomto setkání v 

článku s poděkováním  od Marka Ba-

rance.   Aby mohl žákovský par-

lament vytvářet projekty, akce ne-

bo  řešit různé problémy, které se 

týkají prostředí školy, je potřeba, 

abyste  vy, žáci a učitelé, kontaktovali 

buď předsedkyni nebo místopředsed-

kyni parlamentu, popřípadě jakého-

koliv jiného zástupce, nebo to napsali 

do schránky důvěry, protože vaše 

názory, nápady nebo náměty nás zají-

mají a jsou pro nás velmi důležité. 

to zde vybojoval Daniel Vaidiš z 

8.B. Po sečtení všech získaných 

bodů našich sportovců se hoši 

umís*li na tře'm místě.  

 

V říjnu 2016 se konal McDo-

nald´s cup- fotbal 

  Chlapci i děvčata z naší 

školy se zúčastnili přespolního 

běhu v Chebu na Krajinné výsta-

vě. Chlapci vybojovali krásné 

2.místo. Poté postoupili do 

okresního kola, které se konalo 

v Aši. Prý to nebylo vůbec jed-

noduché a navíc začalo sněžit! 

To je ale neodradilo a první mís-

 Fotbalové utkání probí-

halo mezi našimi žáky a týmem 

z 1.Zš v Chebu. Byl to velmi na-

pjatý souboj, který skončil remí-

zou, ale na penalty hoši zvítězili! 

My 'mto chlapcům velmi gratu-

lujeme a děkujeme za reprezen-

taci.  A budeme se těšit na další 

pěkné sportovní výsledky.    

 Patrície Petrová, VIII.B 

 

Škola 

Zprávy z parlamentu 

Reprezentace naší školy  


